
Protokół nr XXXVIII/2022 
z Sesji Rady Miejskiej w Poniecu odbytej 26 października 2022 roku w godz. 1400 - 1740 w 

sali Gminnego Centrum Kultury w Poniecu. 

_________________________________________________________________ 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Jerzy  Kusz  o godzinie 1400 otworzył XXXVIII Sesję Rady 

Miejskiej w Poniecu. Powitał radnych,  przybyłych gości oraz: 

   

• Burmistrza Ponieca Jacka Widyńskiego 

• Kierowników jednostek pomocniczych oraz dyrektorów 

• Radnych Powiatowych 

• Pracowników Urzędu Miejskiego     

 

Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki do protokołu. 

 

Pkt 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 

14 radnych,  co stanowi  kworum  pozwalające na  podejmowanie uchwał.  

Następnie przewodniczący obrad Jerzy Kusz stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad  

sesji wraz z zaproszeniami na XXXVIII Sesję i zwrócił się z pytaniem o uwagi do porządku 

obrad XXXVIII Sesji Rady Miejskiej.  

 

Rada Miejska w Poniecu przyjęła następujący porządek obrad XXXVIII Sesji Rady Miejskiej: 

 

1. Otwarcie, 

2. Sprawozdanie Burmistrza Ponieca i Przewodniczącego Rady Miejskiej w Poniecu z 

działalności w okresie międzysesyjnym i realizacji uchwał podjętych na poprzedniej 

sesji, 

3. Interpelacje i zapytania radnych, 

4. Wysłuchanie informacji o działalności dydaktyczno-wychowawczej szkół                             

i przedszkoli w Gminie Poniec oraz informacji o stanie realizacji zadań oświatowych 

Gminy Poniec w roku szkolnym 2021/2022, 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale Rady Miejskiej w Poniecu nr 

XXIX/252/2021 z dnia 17 grudnia 2021 r.  w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Poniec na lata 2022-2032, 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwały budżetowej  Gminy 

Poniec na rok 2022, 

7. Podjęcie uchwały w  sprawie udzielenia pomocy rzeczowej  Powiatowi Gostyńskiemu 

w 2022 roku, 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia  wysokości stawek podatku od nieruchomości,   

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych, 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 

na rzecz ENEA Operator Sp. z o.o., 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 

na rzecz ENEA Operator Sp. z o.o. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Poniec z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i wolontariacie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia Raportu z wykonania Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Poniec za lata 2020-2021, 

14. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Miejskiej, 

15.  Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach, 

16.  Wolne wnioski i zapytania, 

17. Zakończenie. 

 

Przystąpiono do omawiania poszczególnych punktów. 

 

Pkt 2. Sprawozdanie Burmistrza Ponieca i Przewodniczącego Rady Miejskiej w Poniecu                    

z działalności w okresie międzysesyjnym.  
 

Burmistrz Ponieca Jacek Widyński przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym.  Informacja została przyjęta bez uwag. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 3. Interpelacje i zapytania radnych.  

Brak 

 

Pkt 4. Wysłuchanie informacji o działalności dydaktyczno-wychowawczej szkół                             

i przedszkoli w Gminie Poniec oraz informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy 

Poniec w roku szkolnym 2021/2022. 

 

Przewodniczącego Rady Jerzy Kusz poprosił dyrektorów szkół i przedszkoli o przedstawienie 
informacji o działalności dydaktyczno-wychowawczej szkół i przedszkoli w gminie Poniec. 
 
Informacje przedstawili: 

• Romualda Maćkowiak, dyrektor Przedszkola Samorządowego w Poniecu. 
Zastępca Przewodniczącego Dariusz Kieliś podsumował, że sukcesem jest to, że wszystkie 
chętne dzieci z gminy Poniec mają miejsce w Przedszkolu.  
Przewodniczący Jerzy Kusz zapytał ile dzieci z poza gminy Poniec uczęszcza do Przedszkola 
Samorządowego w Poniecu. Dyrektor Romualda Maćkowiak odpowiedziała, że jest to 5 
dzieci.  
 

• Grażyna Pierzchała, dyrektor Przedszkola Samorządowego w Łęce Wielkiej. 
Zastępca Przewodniczącego Rady Dariusz Kieliś zaznaczył, że cieszy się z organizacji zajęć 
manualnych dla dzieci przedszkolnych oraz z popularności tych zajęć wśród dzieci. 
Przewodniczącego Rady Jerzy Kusz podsumował, że mnogość zajęć poszerza horyzonty 
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dzieci, a dostęp do placówek przedszkolnych dla wszystkich dzieci z gminy, znacznie 
zmniejsza różnicę między dziećmi z miasta i z mniejszych miejscowości.  
 

• Ryszard Godziewski, dyrektor Szkoły Podstawowej w Poniecu. 
Radna Ewa Kończak zapytała czy szkoła ma jakieś braki kadrowe? 
Dyrektor Ryszard Godziewski  odpowiedział, że nie ma.  
Radny Mariusz Nowak zapytał dlaczego psycholog nie może być częściej skoro jest potrzeba. 
Dyrektor Ryszard Godziewski stawki które szkoła może zaproponować psychologowi 
dziecięcemu nie jest atrakcyjna i nie ma chętnych do współpracy za takie stawki. Cieszymy 
się, że współpracujemy z wyspecjalizowanym psychologiem chociaż w takim wymiarze na 
jaki się zgodził.  
Zastępca Burmistrza Eugeniusz Nowak dodał, że na rynku jest mało wyspecjalizowanej 
kadry. Brak chętnych do pracy za stawki które mogą być zaoferowane.  
Przewodniczący Jerzy Kusz zapytał o problemy wychowawcze wśród młodzieży, jakie 
odbywały się spotkania dotyczące tych problemów.  
Dyrektor Ryszard Godziewski poinformował, że uczniowie odbyli spotkania z 
przedstawicielami MONARu, które dotyczyły między innymi depresji oraz profilaktyki 
uzależnień.  
Radny Marcin Stróżyński zapytał o zabezpieczenie materiału opałowego na zimę.  
Dyrektor Ryszard Godziewski poinformował, że szkoła jest ogrzewana gazem, piece przeszły 
wszystkie przeglądy. Szkoła jest zabezpieczona na sezon grzewczy.  
Radna Barbara Mendyka zapytała czy widać niższy poziom u dzieci szkolnych spowodowany 
przez naukę zdalną.  
Dyrektor Ryszard Godziewski potwierdził, że widać słabszy poziom oraz niechęć dzieci do 
nauki.  
 

• Mariusz Kędzierski, dyrektor Szkoły Podstawowej w Żytowiecku. 
Radny Marcin Stróżyński zapytał o ogrzewanie szkoły.  
Dyrektor Mariusz Kędzierski poinformował, że szkoła w Żytowiecku również jest ogrzewana 
gazem.  Póki ceny są do zaakceptowania i gaz płynie, to szkoła jest zabezpieczona na zimę.  
Zastępca Przewodniczącego Rady Dariusz Kieliś zapytał jak postępuje remont i  przebudowa 
szkoły.  
Dyrektor Mariusz Kędzierski poinformował, że szkoła nadal znajduje się w trakcie 
rozbudowy, cześć zadań już wykonano, np. dach na budynku A został wymieniony.  
 
Przewodniczący Rady Jerzy Kusz podziękował dyrektorom za przygotowanie i 
przedstawienie informacji za rok 2021/2022.  
 
Następnie informację o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Poniec za rok szkolny 
2021/2022 przedstawiła kierownik Gminnego Zespołu Obsługi Szkół Katarzyna 
Wróblewska.  
Zastępca Przewodniczącego Rady Dariusz Kieliś podsumował, że Gmina zawsze była hojna 
jeśli chodzi oświatę i to procentuje.   
Burmistrz Ponieca Jacek Widyński podsumował, że dyrektorzy wykonują bardzo dobrą 
pracę. Dzięki współpracy wszystkich, oświat na terenie gminy Poniec jest na wysokim 
poziomie.  
Przewodniczący Rady Jerzy Kusz stwierdził, że Rada Miejska przyjmuje do wiadomości 
informację o działalności dydaktyczno-wychowawczej szkół i przedszkoli w gminie Poniec 
oraz informację o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Poniec. 
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Informacja  stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale Rady Miejskiej w Poniecu nr 

XXIX/252/2021 z dnia 17 grudnia 2021 r.  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Poniec na lata 2022-2032. 

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz poprosił Skarbnika Gminy o przedstawienie projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej  sprawie. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Minicka przedstawiła projekt uchwały wraz                                       

z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili uwag. 

Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji na 

którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 

  

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał zamknięcia dyskusji, a Zastępca Przewodniczącego 

Aneta Wrotyńska przedstawiła projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 

Rada Miejska w obecności 14 radnych jednomyślnie podjęła 

uchwałę nr XXXVIII/324/2022 

w sprawie zmian w uchwale Rady Miejskiej w Poniecu nr XXIX/252/2021 z dnia 17 grudnia 

2021 r.  w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poniec na lata 

2022-2032 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwały budżetowej  

Gminy Poniec na rok 2022. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz poprosił Skarbnika Gminy o przedstawienie projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej  sprawie. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Minicka przedstawiła projekt uchwały wraz                                       

z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji i poinformował, że temat był 

szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji na którym radnym zostały 

udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 

Zastepca Przewodniczącego Rady Dariusz Kieliś zapytał o środki na dodatek węglowy, czy 

kolejne wypłaty dodatku nastąpią po otrzymaniu kolejnej puli ze środków zewnętrznych. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Minicka potwierdziła oraz dodała, że przyjęcie tych środków 

może wymagać zwołania kolejnej sesji.  
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Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał zamknięcia dyskusji, a Zastępca Przewodniczącego 

Rady Dariusz Kieliś przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 

                                                                                            

Rada Miejska w obecności 14 radnych  jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr XXXVIII/325/2022 

w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwały budżetowej  Gminy Poniec na rok 2022. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej  Powiatowi Gostyńskiemu 

w 2022 roku. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz poprosił Skarbnika Gminy o przedstawienie projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej  sprawie. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Minicka przedstawiła projekt uchwały wraz                                       

z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili uwag. 

Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji na 

którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał zamknięcia dyskusji, a Zastępca Przewodniczącego 

Aneta Wrotyńska przedstawiła projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 

                                                                                              

Rada Miejska w obecności 14 radnych  jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr XXXVIII/326/2022 

w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej  Powiatowi Gostyńskiemu w 2022 roku. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia  wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz poprosił Skarbnika Gminy o przedstawienie projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej  sprawie. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Minicka przedstawiła projekt uchwały wraz                                       

z uzasadnieniem w przedmiotowej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili uwag. 

Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji na 

którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 
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Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał otwarcia dyskusji w której radni nie zgłosili uwag, 

następnie dokonał zamknięcia dyskusji. Poprosił swego zastępcę o przedstawienie projektu 

uchwały. 

Radny Dariusz Kieliś czy to jest 10% więcej niż w poprzednim roku.  

Skarbnik Gminy Agnieszka Minicka odpowiedziała, że tak.  

Radny Marcin Stróżyński zapytał jaka jest stawka podatku za hektar, jeśli chodzi o podatek 

rolny. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Minicka poinformowała, że według komunikatu GUS cena za 

hektar wynosi 185,12zł, czyli o 31,42 zł więcej. 

Radny Marcin Stróżyński podsumował, że jest to ok. 20% podwyżki oraz zapytał jakie było 

zdanie Izb Rolniczych w tej sprawie. Czy Gmina może wnioskować do Izb o obniżenie stawki 

podatku rolnego.  

Burmistrz Ponieca Jacek Widyński odpowiedział, że mniej więcej połowa podatku rolnego 

będzie oddana w ramach funduszu sołeckiego na zaplanowane inwestycje w całej Gminie.  

Radny Powiatowy Krzysztof Wachowiak podsumował, że lepiej aby pieniądze przeznaczane 

na Izby Rolnicze pozostawały w gminach.  

Burmistrz Ponieca Jacek Widyński poinformował, że 2% z tytułu podatku rolnego 

przeznaczany ustawowo jest na Izby Rolnicze, zmienić można to jedynie kolejną ustawa.  

Zastępca Przewodniczącego Rady Dariusz Kieliś przedstawił projekt uchwały w 

przedmiotowej sprawie. 

         

Rada Miejska w obecności 14 radnych  jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr XXXVIII/327/2022 

w sprawie określenia  wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Posiedzenie opuściła radna Aneta Wrotyńska.  

 

Pkt 9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych.  

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz poprosił Sekretarza Gminy Marcina Pazdaja o 

przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej  sprawie. 

Sekretarz Gminy Marcin Pazdaj przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w 

przedmiotowej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał otwarcia dyskusji nad przedstawionym  projektem 

uchwały.  W trakcie dyskusji radni nie zgłosili uwag do przedstawionego tematu, który był  

omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji. 

 

Przewodniczący obrad Jerzy Kusz  dokonał zamknięcia dyskusji. Poprosił swego zastępcę                 

o przedstawienie projektu uchwały. 
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Zastępca Przewodniczącego Rady Dariusz Kieliś przedstawił projekt uchwał w 

przedmiotowej sprawie.       

Rada Miejska w obecności 13 radnych  jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr XXXVIII/328/2022  

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.  

Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 

 

Pkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 

na rzecz ENEA Operator Sp. z o.o. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz poprosił Inspektora UM Krystiana Juśkiewicza o 

przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej  sprawie. 

Inspektor UM Krystian Juśkiewicz przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w 

przedmiotowej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili uwag. 

Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji na 

którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał zamknięcia dyskusji, a Zastępca Przewodniczącego 

Dariusz Kieliś przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 

                                                                                              

Rada Miejska w obecności 13 radnych  jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr XXXVIII/329/2022 

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz ENEA Operator 

Sp. z o.o. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 

na rzecz ENEA Operator Sp. z o.o. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz poprosił Inspektora UM Krystiana Juśkiewicza o 

przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej  sprawie. 

Inspektor UM Krystian Juśkiewicz przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w 

przedmiotowej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili uwag. 

Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji na 

którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał zamknięcia dyskusji, a Zastępca Przewodniczącego 

Dariusz Kieliś przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 
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Rada Miejska w obecności 13 radnych  jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr XXXVIII/330/2022 

w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na rzecz ENEA Operator 

Sp. z o.o. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Poniec z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i wolontariacie. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz poprosił Sekretarza Gminy Marcina Pazdaja o 

przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej  sprawie. 

Sekretarz Gminy Marcin Pazdaj przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w 

przedmiotowej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili uwag. 

Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji na 

którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał zamknięcia dyskusji, a Zastępca Przewodniczącego 

Dariusz Kieliś przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 

                                                                                              

Rada Miejska w obecności 13 radnych  jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr XXXVIII/331/2022 

w sprawie programu współpracy Gminy Poniec z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i 

wolontariacie. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 13. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia Raportu z wykonania Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Poniec za lata 2020-2021. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz poprosił Podinspektora UM Łukasz Białka o przedstawienie 

projektu uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej  sprawie. 

Podinspektor UM Łukasz Białek przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w 

przedmiotowej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili uwag. 

Poinformował, że temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji na 

którym radnym zostały udzielone wyczerpujące wyjaśnienia na zgłoszone zapytania. 
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Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał zamknięcia dyskusji, a Zastępca Przewodniczącego 

Dariusz Kieliś przedstawił projekt uchwały w przedmiotowej sprawie. 

                                                                                              

Rada Miejska w obecności 13 radnych  jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr XXXVIII/332/2022 

w sprawie: przyjęcia Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Poniec za lata 2020-2021. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt. 14 Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Kusz poinformował, że zgodnie z paragrafem 38 

Statutu Gminy Poniec do biura Rady nie wpłynęły uwagi do protokołu z XXXVII Sesji Rady 

Miejskiej. Rada Miejska w obecności 13 radnych w głosowaniu przyjęła protokół z 

poprzedniej sesji. 

 

Pkt. 15 Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Wpłynęła odpowiedź na interpelację Radnej Ewy Kończak, która wyraziła zadowolenie z 

uzyskanej odpowiedzi.  

Posiedzenie opuściła Radna Ewa Kończak.  

 

Pkt  16. Wolne wnioski i zapytania. 

Radny Mariusz Nowak poprosił radnego powiatowego Krzysztofa Wachowiaka o zwrócenie 

uwagi na wykaszanie rowów i interwencje w powiecie w tej sprawie.  

Radny Powiatowy Krzysztof Wachowiak zaznaczył, że ta kwestia była zgłaszana na sesji 
powiatu przez innego radnego powiatowego.  
Radny Mariusz Nowak zapytał o remont nawierzchni drogowej od przejazdu kolejowego w 
stronę Dzięczyny.  
Radny Powiatowy Krzysztof Wachowiak odpowiedział, że są plany w powiecie na ten 
remont.  
W międzyczasie wywiązała się dyskusja o obecności radnego powiatowego Wachowiaka na 
sesjach Rady Miejskiej. Przewodniczący Rady Jerzy Kusz stwierdził, że zawiadamia Radnych 
Powiatowych o sesjach, i od nich zależy czy będą uczestniczyć w nich czy nie, jednakże 
współpraca z wyborcami z gminy powinna być sprawna.  
Radny Dariusz Kieliś zauważył, że powiat wykorzystuje gminy jeśli chodzi o dokładanie 
środków własnych gmin na wykonywanie zadań, które należą do powiatu. Prosi o 
wstawiennictwo Radnego Powiatowego Krzysztofa Wachowiaka w tych sprawach w 
powiecie.  
Radna Łucja Markowska poprosiła o wizytacje na drodze Łęka Wielka – Bielawy i 
nawiezienie frezu w miejscach ubytku.  
Radny Powiatowy Krzysztof Wachowiak poprosił Radną Markowską o złożenie interpelacji 
w tej sprawie.  
Radny Stanisław Machowski poinformował, że wszystkie zadania, w sprawie których złożył 
interpelacje, zostały wykonane po wcześniejszym uzgodnieniu z Radnym Powiatowym 
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Maciejem Malczykiem. Radny Machowski serdecznie podziękował Radnemu Malczykowi za 
współpracę.  
Radny Powiatowy Krzysztof Wachowiak poinformował, że dostał odpowiedź na e-maila w 
temacie zalewania ulicy Kusza i ścinki poboczy, że te zadania nie są przewidziane w budżecie 
powiatu na obecny oraz następny rok.  
Przewodniczący Rady Jerzy Kusz podsumował, że rozmowy o te zadania trwają na linii 
powiat – gmina już od lat.  
Burmistrz Ponieca Jacek Widyński poinformował, że na tej ulicy nie ma kanalizacji 
deszczowo-burzowej. Mimo, że administratorem drogi jest powiat, gmina udrożniła kawałek 
sieci, obecnie czeka na zgodę od PKP, żeby prowadzić dalsze prace. Gmina przeznacza wiele 
środków własnych na zadania powiatu. Niestety pieniądze, które miały być przeznaczone na 
drogi powiatowe, zostały przeznaczone na budowę parkingu na Świętej Górze. Ciąg 
komunikacyjny i stan dróg jest bardzo ważny.  
Radny Dariusz Kieliś zapytał ile kosztowała Gminę naprawa ulicy Krobskiej. 
Burmistrz Ponieca Jacek Widyński odpowiedział, że koszt naprawy wyniósł ok. 8 tysięcy.  
Radny Dariusz Kieliś podsumował, że taka sama sytuacja robi się na ulicy Gostyńska Szosa 
koło Biedronki i prawdopodobnie gmina znowu będzie musiała wyłożyć swoje pieniądze na 
ten remont.  
Radny Powiatowy Krzysztof Wachowiak zauważył, że nie tylko on głosuje na sesjach rady 
powiatu, na co będą przeznaczone pieniądze powiatu, a większość decyzji jest 
przegłosowywanych jednomyślnie.  
Przewodniczący Rady Jerzy Kusz podsumował, żeby nie spierać się ani nie obrażać. Wszyscy 
działamy na rzecz i dla dobra mieszkańców dlatego wiadomo, że jakiekolwiek uwagi zawsze 
składane są na ręce radnych. Podkreślił, że pomoc rzeczowa dla powiatu gostyńskiego od 
gminy Poniec w tym roku jest już bliska miliona złotych.  
Radny Dariusz Kieliś zaznaczył, że każdy radny powiatowy, który bierze udział w sesji rady 
gminy zawsze dostaje pytania oraz uwagi jakie ma zgłosić w powiecie i jest to całkowicie 
normalne.  
Po dłuższej dyskusji miedzy Radnym Kielisiem, a Radnym Powiatowym Wachowiakiem, radny 
powiatowy przekazał swój numer telefonu, w celu łatwiejszego kontaktu.  
Radny Zdzisław Zdęga prosi radnych powiatowych o wycinkę krzewów w Czarkowie na 
zakręcie oraz naprawdę drogi w stronę Oporowa.  
Radny Powiatowy Maciej Malczyk potwierdził słowa Przewodniczącego Rady oraz Zastępcy 
Przewodniczącego Rady, że nie raz dostawał uwagi odnośnie dróg i w miarę możliwości 
starał się temu zaradzić. Podziękował za wszelkie pochwały odnośnie współpracy.  
Radny Powiatowy Krzysztof Wachowiak podsumował całe spotkanie oraz sytuacje w 
powiecie.  
 
Pkt 17. Zakończenie. 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz  w związku z wyczerpaniem porządku obrad podziękował 

radnym i gościom za uczestnictwo w XXXVIII Sesji Rady Miejskiej i o godz. 1740 dokonał 

zamknięcia obrad Sesji.   

 

 

 

  Protokółowała                                                                                    Przewodniczący Rady 
 Karolina Cieślak                                                                                           Jerzy Kusz 


